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S'aprova el pla 
de circulació de 
l'Escala, amb 
l'oposició d'ERC 
L 'ESCALA. - Ei nou pla de 
circulació de l'Escala s'apro
và amb la Inclusió de la majo
ria de les esmenes i suggerí-, 
ments presentats en el perío
de d'exposició, encara que 
amb el vot en contra del regi
dor Josep Lluís Sastre d'Es
querra Republicana, que con
sidera precipitat posar-lo en 
pràctica per aquest estiu. 

«No és el moment d'entrar 
en vigor el pla. S'hauria 
d'aprovar a l'octubre i co
mençar-lo a aplicar per les va
cances de Nadal, que hi ha 
menys forasters al poble», 
opina el regidor Josep Lluís 
Sastre, justificant així el seu 
vot negatiu al pla. Sastre 
aportà un gran nombre de 
propostes i solucions al pro
jecte inicial del pla que foren 
consensuats per l'equip de 
govern i la resta de l'ajunta
ment, malgrat això, el final 
sol·licità una votació en què 
votà que no s'apliqués. 

«El vot contrari de Sastre 
va se una sopresa», explica 
l'alcalde, Rafael Bruguera, 
«després que participà en el 
redactat final i se li recolliren 
la major part de les seves pro
postes». 

El pia de circulació de l'Es
cala es basa en la determina
ció de direcció única a la ma
joria dels carrers del nucli an
t ic, per tal de guanyar places 
d 'aparcament. Tamt)é es 
crea una zona de vianants i es 
regularan els aparcaments ja 
existents amb zones blaves, 
algunes d'elles regulades 
amb parquímetres. 

Concedeixen cent 
cinquanta milions 
per fer un alberg a 
Girona 
GIRONA. - El Consell execu
tiu de la Generalitat de Cata
lunya ha aprovat ia concessió 
de cent cinquanta milions de 
pessetes per a les obres de 
construcció i rehabilitació 
d'un alberg-residència de la 
joventut a la ciutat de Girona. 
La concessió, que s'aprovà 
en la reunió del consell exe
cutiu del dia setze d'aquest 
m e s , p r e v e u que la 
residència-alberg tingui capa
citat per cent persones. 
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Els alcaldes de la Vajol i de Morellà-les Illes, un a cada costat de la fita fronterera, esperen que la carretera continuï 
per la part nord-catalana. Foto: Manel Lladó. 

Fa 27 anys que la van projectar 

La carretera de la Vajol a 
França arriba a la Manrella 

LA V A J O L (De la nos t ra Redacc ió , p e r A . G u m b a u ) . — L 'aícal-
de de la V a j o l , M ique l Gi ra l t , i el de More l iàs- les I l les, J o a n 
Barce ló , v a n t robar -se d i l luns al Col l de la Manre l la , en el m o 
m e n t en què la màqu ina que cons t rue i x la carretera des de la 
Va jo l arr ibà al c i m . Els d o s a lca ldes es tan c o n v e n ç u t s que la 
v ia és una peça c lau per al f u t u r dels dos m u n i c i p i s , que ja 
m a n t e n e n in tensos c o n t a c t e s ent re el is. La seva p reocupac ió 
és so luc ionar quan més av ia t mi l lor ei t e m a de la rat l la f r o n t e 
rera. 

Els treballs incials de desbros-
sament i aplanament de la carre
tera que va des de la Vajol fins al 
coll de la Manrella, on hi ha el 
monument al president Com
panys, es va començar la setma
na passada l'empresa adjudica
tària Agustí Masoliver, i malgrat 
les pluges d'aquests darrers 
dies, dilluns arribaren just a dalt, 
del coll. La carretera fou projec
tada ja l'any 1 961 i, com recor
dava Miquel Giralt, s'ha estat a 
punt de fer moltes vegades «pe
rò han anat sort int inconvenients 
i altres prioritats que l'han fet 
a jornar». La General i tat ha 
començat ara l 'obra, que té un 
termini d'execució d'un any i ún 
pressupost que oscil.la entre els 
1 5 i els 2 0 milions de pessetes 
per quilòmetre. 

Els alcaldes dels dos pobles es 
mostraven ahir molt satisfets 
d'aconseguir aquesta prirriera 
part de la carretera, i alhora pre
disposats a fer el que calgui per 
culminar-la.. «Què farà ara el go
vern francès?», perguntava l'al
calde de Morellàs, Joan Barceló, 
recordant la necessària amplia
ció de la carretera departamental 
i la prolongació d'aquests quatre 
quilòmetres iniciats fins a les 
l l lesramb una extensió d'un qui
lòmetre i mig més. 

«Si caminem cap a l'obertura 
de fronteres, el 1 9 9 2 , per què 
tancar-les ara?», s'exclamava 
Miquel Giralt. Els governs de Pa
rís i Madrid, continuen sense de
finir la ratlla fronterera, amb les 
fites que, segons Giralt «s'han 

traslladat provisionalment i ii.le
galment», i que es troben ara, 
segons el projecte, dins del tra
çat de la carretera. 

«D'aquí a tres o quatre anys la 
Vajol i les Illes hauran canviat 
molt , mercès a la carretera», 
coincideixen els dos batlles, que 
consideren que també afectarà 
d'altres pobles, com Maçanet, 
Agullana i Morellàs. Però a més 
d'aquest benefici derivat del tu 
risme «interior», la carretera té 
un altre sentit. «Per a nosaltres 
té un altre valor, que és el senti
ment» , asseguren , derivat de la 
relació dels dos pobles, que va 
més enllà del comercial, cultural 
o familiar. La carretera de More
llàs fins al coll ja ha estat bateja
da, explica Joan Barceló, com la 
carretera dels evadís de França, 
en record dels que s'exiliaren 
l'any 4 0 durant la II guerra Mun
dial la que surt de la Vajol, i pel 
que fa a la comissió que organit
za l 'homenatge anual a Lluís 
Companys vol que s'anomeni 
«la de l 'exi l i», en record del Pre
sident i els que l'acompanyaren 
l'any 1 9 3 9 . 

Pedregada inesperada. -
Una forta tempesta de pedra cai
gué ahir a la zona nord de l'Alt 
Empordà, afectant els pobles si
tuats a la línia imaginària que va 
de la Jonquera a Llançà, i que es 
coneix com la «ruta del v i » . Re
presentants de les cooperatives 
expressaren ahir a la tarda la se
va preocupació pel mal que hau
rà causat la pedregada, que cai
gué cap a un quart de quatre de 
la tarda, amb una intensitat i es
pessor ta l , que a les vuit del ves
pre encara es podien trobar pe
dres pels carrers d'algunes po
blacions com ara Mollet. La vi
nya empordanesa no havia patit 
una pedregada com aquesta des 
de l'any 1 9 7 5 , i en una primera 
valoració es tem que s'hagin po
gut perdre moltes collites. Els 
pobles més afectats han estat 
Mollet, Capmany, Sant Climent, 
Espolia, Garriguella i Rabós 
d'Empordà. Malgrat que els 
afectats consideraren prematur 
fer una Valoració dels danys, les 
pèrdues podrien valorar-se en 
molts milions de pessetes. Foto: 
Miquel Ruiz. 

Recorren contra 
la taxa 
d'ocupació del 
subsòl de Caldes 
C A L D E S DE 
M A L A V E L L A . —L 'empresa 
de tractament d'aigües Vichy 
Catalan S.A., de Caldes de 
Malavella, ha presentat un re
curs davant l'Audiència Terri
torial de Barcelona contra 
l'acord de l 'Ajuntament de la 
localitat d'augmentar la taxa 
municipal per ocupació del 
subsòl. La taxa s'aplica en els 
casos en què una determina
da empresa o particular utilit
za el subsòl dels terrenys pú
blics per passar-hi conduc
cions, a excepció d'empreses 
com la Companyia Telefòni
ca. L'empresa Vichy Catalan 
ha recorregut contra l'aug
ment que es realitzà de l'any 
1986 al 1 9 8 7 , quan la taxa 
passà de 157 pessetes el 
metre lineal a 4 4 0 . Pel 1 9 8 7 
l 'Ajuntament de Caldes de 
Malavella tenia previst factu
rar prop de dos milions, 
7 5 5 . 0 4 0 pessetes de les 
quals eren de «Vichy Cata
lan». 

Per la taxa de subsòl, l 'em
presa fia/near/Praís ha pagat 
3 7 . 4 0 0 pessetes correspo
nents al 1 9 8 7 , i l'empresa 
EYCAM -Exp lo tac ió i Co
m e r c i a l i t z a c i ó d ' A i g ü e s 
Minerals— n'ha pagat prop 
de nou-centes mil. Segons 
l 'Ajuntament de Caldes de 
Malavella, l 'augment corres
pon a un reajustament dels 
preus, basant-se en un infor
me que fa una valoració dels 
terrenys per on circulen les 
o c u p a c i o n s de s u b s ò l . 
Aquest any la taxa d'ocupa
ció del subsòl s'ha augmentat 
prop del quatre per cent se
gons afirmà ahir l'alcalde de 
la localitat, Lluís Comalada. El 
1 9 8 6 Vichy Catalan va pagar 
7 6 6 . 9 3 7 pessetes. L'alcal
de, Lluís Comalada, assegura 
que la taxa havia estat des-
fassada molt de temps i que 
l ' i nc rement respon a la 
necessitat d'adequar-se a la 
realitat. 

Curset 
d'aprenentatge 
de fusteria a 
Figueres 
FIGUERES.— L 'Ajuntament 
de Figueres ha acordat pror
rogar el conveni subscrit amb 
el Gremi comarcal d'empre
saris fusters i ebanistes per 
realitzar un curs d'aprenen
tatge de fusteria per a alum
nes d'edats compreses entre 
14 i 1 6 anys durant to t l'any 
1 9 8 8 . Aquesta pròrroga s'ha 
fet després de valorar positi
v a m e n t la r e a l i t z a c i ó 
d'aquest curset en el decurs 
del darrer any. L'Ajuntament 

-• hi aporta un pressupost de 
3 3 0 . 0 0 0 pessetes correspo
nents al pagement d'unes 
classes complementàries de 
dibuix tècnic que es porten a 
terme durant els onze mesos 
del curs leçt iu. 

Refan els camins 
veïnals de Llançà 
LLANÇÀ. — L'ajuntament de 
Llançà continua el pla d'acon-
dicionament de diferents ca
mins veïnals. Després de re
parar amb formigó quatre-
cents metres dei camí de Vi-
llordí, just fins on arriben els 
camions de les escombraries, 
s'ha refet el camí de Madres, 
del qual s'ha pavimentat prop 
d'un quilòmetre i mig. També 
s'ha pavimentat, en aquest 
cas amb lloses de pedra, el 
que puja al Castellar. 
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